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Od ponedjeljka, 10. srpnja 2017. godine, počelo je s radom posebno reciklažno dvorište Varaždin na 
lokaciji kod Motičnjaka, na koje Varaždinci mogu odvoziti svoj otpad iz domaćinstava, odnosno onaj koji se 
ne prikuplja u redovnom odvozu. Otvorenju su prisustvovali brojni poznati uzvanici: potpredsjednik Vlade 
RH te ministar graditeljstva i prostornoga uređenja Predrag Štromar, ministar zaštite okoliša i energetike 
Tomislav Ćorić te, kao domaćin svečanog otvorenja, gradonačelnik Ivan Čehok. 

– Vrijednost ovog projekta iznosi 4,5 milijuna kuna, a Fond za zaštitu okoliša sufinancirao je s 43% 
ovaj projekt koji je veliki benefit za sve naše građane, a pogotovo za prirodu i okoliš. Dosad nismo imali 
ovakav tip reciklažnog dvorišta i općenito ih je u cijeloj Hrvatskoj premalo. Ova usluga za naše građane je 
besplatna, dok će za pravne osobe postojati poseban cjenik. Građani se ne trebaju brinuti ni o tome kako 
će to odvajati jer će u kolovozu svima na kućnu adresu zajedno s računima stići i detaljne upute – rekao 
je Ivan Čehok.  

Dovoženje otpada uz predočenje dvaju dokaza

Govoreći o funkcioniranju reciklažnog dvorišta, Davor Skroza, direktor gradske tvrtke Čistoća d.o.o., 
napomenuo je da Varaždinci mogu dovesti u reciklažno dvorište „sve vrste otpada bez ikakvog ograničenja, 

10. 7. 2017. 
U Varaždinu otvoreno novo moderno reciklažno 
dvorište vrijedno 4,5 milijuna kuna
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Projekt: Izgradnja reciklažnog dvorišta Varaždin na lokaciji Motičnjak. 
Sektor: komunalna infrastruktura.
Vrijednost: 4,5 milijuna kuna.
Stanje: završeno.

osim onog građevinskog, čija je najveća dopuštena masa 200 kilograma“. Također je ukazao na to da 
je potrebno ispuniti dva uvjeta: prvi je da osobnom iskaznicom dokažete da živite na području Grada 
Varaždina, a drugi je da nemate nikakva dugovanja prema tvrtki Čistoća.

– U reciklažno dvorište nema potrebe donositi onu vrstu otpada koja se već prikuplja odvojeno na kućnom 
pragu (papir i karton, plastika, tetrapak, metalna i staklena ambalaža, tekstil i glomazni otpad). Ovo 
reciklažno dvorište predviđeno je i kao edukacijski centar za mlade, kako bi se na vrijeme podigla svijest 
o očuvanju okoliša, a i nadamo se da će time u budućnosti biti manje prizora divljih odlagališta u prirodi 
– istaknuo je Davor Skroza.
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U ponedjeljak, 20. kolovoza, gradonačelnik Ivan Čehok na lokaciji pretovarne stanice u Poljani Biškupečkoj 
održao je konferenciju za novinare kojoj su prisustvovali zamjenik gradonačelnika Zlatan Avar, savjetnik 
Uprave Čistoće Robert Briški i voditelj Službe za održivo gospodarenje otpadom Franjo Rajner.

Pretovarna stanica služi za pretovar i obradu miješanoga komunalnoga odnosno neopasnog otpada koji se 
skuplja kao reciklabilni otpad, a na ovome mjestu dogradit će se reciklažno dvorište. Time će Grad Varaždin 
ispuniti zakonom propisane obveze o dvama reciklažnim dvorištima prema broju domaćinstava.
– Ova lokacija, koja je najudaljenija od naseljenih mjesta, bit će pretovarna stanica i novo reciklažno dvorište 
s obzirom na to da je Čistoća preuzela koncesiju za odvoženje i zbrinjavanje miješanoga komunalnog otpada 
na idućih pet godina. Ovdje se otpad neće skladištiti niti zadržavati. Želim pohvaliti sve naše sugrađane i 
sa zadovoljstvom izvijestiti javnost da se samo u mjesec dana primjene nove uredbe udio mase miješanog 
komunalnog otpada u Gradu Varaždinu smanjio za 30 %. Stoga smo s 850 tona došli na 500 tona miješanog 
komunalnog otpada. Varaždinci su dokazali kako se sustavno i odgovorno odlaže i selektira otpad i izrazito 
smo zadovoljni s prvim mjesecom primjene. Poučeni iskustvom i suradnjom s građanima koji su se žalili, 
odlučili smo da se u ljetnim mjesecima biootpad odvozi dva puta tjedno, umjesto dosadašnjih jednom tjedno, 
i moram naglasiti da Čistoća neće fakturirati biootpad za srpanj i kolovoz. Još jednom zahvaljujem svim 
Varaždincima i Varaždinkama na ekološkoj i zreloj građanskoj osviještenosti. 
Uvjeren sam da ćemo, prema sadašnjim pokazateljima, biti rekorderi u Republici Hrvatskoj – naglasio je 
gradonačelnik. Na njega se nadovezao zamjenik Zlatan Avar, koji je govorio o novostima za roditelje s malom 
djecom koja koriste pelene, osobe koje pate od inkontinencije i osobe s posebnim potrebama.
– Grad Varaždin svim će roditeljima s djecom do dvije godine starosti 
podijeliti nove kante s ljubičastim poklopcem za odlaganje pelena. 
Ovu im uslugu Čistoća neće naplaćivati, već će to sufinancirati Grad 
Varaždin. Pelene se tako više neće odlagati u miješani komunalni 
otpad. U mjeru sufinanciranja ne ulaze domovi za starije osobe kojima 
je to medicinski otpad, a kanta s ljubičastim poklopcem praznit će se 
jednom tjedno – poručio je zamjenik gradonačelnika.

20. 8. 2018. 
Gradonačelnik ponosan na građane zbog 
sustavnog i odgovornog selektiranja otpada
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– Bale smeća iz Brezja odvoze se po zakonu i po pravilima struke – izjavili su u četvrtak, 17. kolovoza 
2017. godine, na konferenciji za novinare gradonačelnik Ivan Čehok i njegov zamjenik Zlatan Avar. Ovu 
izjavu potkrijepili su nalazom inspekcije zaštite okoliša, koji je dan prije stigao na adresu Grada.

– Uredan nalaz inspekcije potvrdio je da se odvoženje baliranog smeća odvija predviđenim hodogramom, 
kako smo i najavili – naglasili su gradski čelnici. Gradonačelnik dr. sc. Ivan Čehok dodao je da su ovim 
potezom željeli „u igru vratiti varaždinske komunalne tvrtke i pokazati da one mogu odvoziti otpad po cijeni 
daleko nižoj nego što se ranije uopće spominjalo“. 

– Točnije, 3350 tona smeća bit će odvezeno i deponirano po cijeni od 380 kuna za tonu. Prvo će biti 
odvezeno 700 tona, a za ostatak otpada bit će raspisan natječaj, o čemu će javnost biti obaviještena na 
vrijeme. Građane to neće ništa koštati, a kamo se sada odvoze bale i u koje doba dana se to radi, pitanja 
su organizacije posla u komunalnim tvrtkama, s čijim detaljima Grad 
nije upoznat. Sve je učinjeno legalno i zakonski, pokazuje inspekcijski 
nalaz, i nepotrebno je uznemiravati javnost, inspekcije i Ministarstvo 
– ukazao je gradonačelnik. 
Usporedno s odvoženjem smeća, nastavljeni su pregovori s 
koncesionarom za rješenje spora i rješavanje ostatka bala. 

– Dobra je vijest, što je pokazao i sadašnji postupak, da su bale 
izgubile do 20 % težine, pa se time smanjuju ukupne količine 
otpada, ali i potreban novac za njegovo rješavanje – zaključio je 
gradonačelnik.

17. 8. 2017. 
Bale smeća iz Brezja odvoze se po zakonu i 
po pravilima struke
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Tek jedna ponuda, i to zajednice ponuditelja Komunalca Davor i Aquatehnike, pristigla je na otvoreni 
postupak javne nabave za zbrinjavanje 2300 tona baliranog otpada iz Brezja. Natječaj je bio otvoren još 
u listopadu, nakon noćnih utovara 280 tona bala. S obzirom na to, kao i na cijenu od 1,2 milijuna kuna 
(s PDV-om), njihova je ponuda prihvaćena kao ekonomski najpovoljnija. Procijenjena vrijednost nabave 
naručitelja Varkoma bila je nešto veća, odnosno iznosila je 977.500 kuna (bez PDV-a), a predmet nabave 
bila je usluga zbrinjavanja neopasnog otpada od mehaničke obrade otpada, koji nije specificiran na drugi 
način, KBO 19 12 99 (ključni broj), postupkom D1 – odlaganje otpada na tlo. Osim usluge zbrinjavanja, 
od ponuditelja se tražilo da preuzme i utovari otpad na lokaciji Brezje, preveze ga do mjesta zbrinjavanja 
te da ga izvaže i istovari.
Početak izvršenja usluge je odmah po zaključenju ugovora, a završetak najkasnije četiri mjeseca od 
zaključenja ugovora. Balirani otpad, koji nije pod koncesijom zajednice ponuditelja u sastavu tvrtki CE-
ZA-R, Eko-flor plus i Komunalac Davor, tako će se, po svemu sudeći, nastaviti odlagati na odlagalištu 
otpada Baćanska, na području Općine Davor. Dio baliranog otpada ondje je odložen tijekom ljeta i jeseni 
ove godine.

– Osnovnu karakterizaciju otpada provela je ovlaštena pravna osoba Bioinstitut iz Čakovca i njome je 
utvrđeno da dio baliranog otpada zadovoljava uvjete za odlaganje na odlagalištu neopasnog otpada. Do 11. 
kolovoza Varkom je preko tvrtke za prijevoz otpada Aquatehnika na odlagalištu neopasnog otpada Baćanska 
zbrinuo 279,52 tone otpada KBO 19 12 99 uz propisanu dokumentaciju: prateće listove za otpad s 
lokacije Brezje, što je sredinom kolovoza i potvrđeno iz Ministarstva zaštite okoliša i prirode. Međutim, 
na sjednici Gradskog vijeća održanoj u rujnu zamjenik varaždinskog 
gradonačelnika Zlatana Avar je naveo da je dotad riješeno 689 tona 
baliranog otpada.
– Prvi je dio gotov, odvoz je trajao točno 29 dana, a sada je u tijeku 
raspisivanje javnog natječaja za oko 2300 tona koje bi se odvezle u 
roku od 30 do 60 dana – rekao je Avar u rujnu, dok je gradonačelnik 
Ivan Čehok najavio da će se o svim preostalim balama, s obzirom na 
sve što se događa oko Piškornice, vjerojatno razgovarati na proljeće.

12. 12. 2017. 
Na odlagalište otpada u Davoru otpremljeno 
još 2300 tona bala iz Brezja  
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U petak, 1. ožujka 2019. godine, gradonačelnik Ivan Čehok, predsjednik Gradskog vijeća Damir Habijan i 
zamjenik gradonačelnika Zlatan Avar u Gradskoj vijećnici novinare su upoznali s posljednjim aktualnostima 
vezanima uz zbrinjavanje baliranog otpada u Brezju. Susret s predstavnicima lokalnih medija održan je 
nakon što je ministar zaštite okoliša i energetike Tomislav Ćorić potpisao suglasnost na Program sanacije 
lokacije Brezje.

– Potpisom suglasnosti ministra Ćorića učinjen je zadnji formalni korak u izradi i odobrenju Plana sanacije 
baliranog otpada u Brezju. Plan sanacije izrađuju stručna tijela i stručne ustanove. Ne može ga izraditi ni 
Grad ni Gradsko vijeće, niti u tome može sudjelovati politika. 

S obzirom na to da se Plan počeo izrađivati još prošle godine i na činjenicu da je riječ o osjetljivom 
pitanju koje se, nažalost, u Gradu Varaždinu provlači još od 2015. godine, bili smo svjesni da će stručno 
povjerenstvo imati desetke sjednica i da će s posebnom dozom pozornosti i opreza pristupati cijelom 
poslu. Riječ je o devet stručnjaka koji su vrlo pomno pratili i razmatrali svaku pojedinost, što je i vidljivo 
iz suglasnosti koju je ministar potpisao, a u kojoj je cijeli tijek postupka, kao i onaj u kojem je trenutku 
MBO, sa stajališta struke, potpuno izbačen iz onoga što je bio prvi prijedlog našeg sanacijskog programa. 

Sljedeći korak, nakon ovog potpisanog mišljenja, je Fond, a ministar je sam izjavio da postoji mogućnost 
za 40 % sufinanciranja. Sad kada imamo potpisanu suglasnost, Grad Varaždin uključit će se zajedno s 
tvrtkom Varkom u raskid postojećih ugovora. Pred nama je ogroman posao. Znam da naši građani u ovom 
trenutku gledaju samo na odvoz bala. No, ovo je plan sanacije, koji je sada prvi put prihvaćen i predstavlja 
ne samo uklanjanje bala nego i sanaciju i čišćenje tla, vode i svega što je potrebno. Nadam se da će to biti 
gotovo u iduće tri godine – izjavio je gradonačelnik Ivan Čehok.

1. 3. 2019. 
Potpisana suglasnost na sanacijski program 
lokacije Brezje

Ekologijae
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Predsjednik Gradskog vijeća Damir Habijan prisustvovao je potpisivanju 
suglasnosti ministra, pri čemu je bilo riječi i o sufinanciranju zbrinjavanja 
baliranog otpada.
– U ovom trenutku ne bih govorio o postocima i iznosu koji bismo 
od strane Ministarstva mogli dobiti, bitno je da zahtjev za to u ovom 
trenutku možemo predati. Ključno je da više ne postoji odluka Vijeća 
iz 2013. godine koja se odnosila na odabir najpovoljnijeg ponuditelja, 
odnosno famoznu koncesiju za koju ugovor nikad nije sklopljen, ali 
odluka je postojala, te je na posljednjoj sjednici Gradskog vijeća 
stavljena izvan snage. Ova suglasnost je preduvjet i za sufinanciranje 
te predstavlja sve one radnje koje smo započeli na posljednjoj sjednici 
Gradskog vijeća. Podsjećam, tada se i više vijećnika složilo s tim da je ovo svojevrsni novi početak. Nakon 
14 godina nespretnih, loših i pogrešnih odluka koje su dovele do ovoga i do ove pravne pozicije u kojoj se 
Grad nalazi, sad imamo jasnu viziju, a i hodogram što i kako moramo riješiti da bismo došli do krajnjeg 
cilja. Njega smo svi zajedno odredili, a to je da se i posljednja bala makne iz Brezja. To je hrabra odluka, 
ali siguran sam da ćemo u tome i uspjeti – rekao je Habijan.

Zamjenik gradonačelnika Zlatan Avar dodao je da se sada razmatraju mogućnosti na koji način bale odvesti 
nakon što je taj otpad klasificiran kao „otpad koji se može odložiti na odlagalištu neopasnog otpada“.
– Formalna procedura u Ministarstvu počela je u listopadu 2018. godine i cijela priča završena je polovicom 
siječnja 2019. godine, što je iznimno brzo. Grad je svoj dio odradio, sada baratamo s činjenicama i 
dokumentima koji su od akreditiranih laboratorija, nadležnih institucija, Fonda i Ministarstva. Ovo je prvi 
put nakon sedam godina da su Grad, Ministarstvo i Fond na istom putu. Postoji rok od 36 mjeseci za 
sanaciju lokacije koja podrazumijeva micanje bala, kao i sanaciju tla te ispitivanje voda – objasnio je 
zamjenik gradonačelnika.

Ovo je prvi put 
nakon sedam 

godina da su Grad 
Varaždin, resorno 

ministarstvo i Fond 
za zaštitu okoliša 

na istom putu
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Varaždinski gradonačelnik dr. sc. Ivan Čehok i gradonačelnica Varaždinskih Toplica Dragica Ratković 
u ponedjeljak, 29. siječnja 2018. godine, u Gradskoj vijećnici Grada Varaždina potpisali su Sporazum o 
udruživanju u provedbi projekta „Izobrazno-informativne aktivnosti o održivom gospodarenju otpadom“. 

Gradovi će tako temeljem Sporazuma, zajedno s općinama koje su također iskazale interes (Mali Bukovec, 
Veliki Bukovec, Sveti Đurđ i Vidovec), aplicirati na Poziv na dostavu projektnih prijedloga za pružanje 
potpora jedinicama lokalne samouprave u obliku dodjele bespovratnih sredstava. Ukupni raspoloživi iznos 
bespovratnih sredstava iz Kohezijskog fonda za dodjelu u okviru ovog poziva iznosi 47.200.000,00 kuna, a 
Varaždin, Varaždinske Toplice i četiri spomenute općine, s obzirom na broj stanovnika, mogu očekivati ukupni 
iznos do 1.200.000 kuna. Iznos bespovratnih sredstava iz Kohezijskog fonda po pojedinom projektnom 
prijedlogu koji se može dodijeliti iznosi maksimalno 85 % od ukupnog iznosa prihvatljivih troškova projekta.  

Prihvatljive aktivnosti koje se mogu financirati u okviru ovog poziva svrstavaju se u nekoliko grupa: tiskani 
mediji, radio i televizijske emisije/spotovi, tiskani materijali za informiranje i edukaciju, javne tribine za 
korisnike, edukacije i natjecanja za predškolsku i osnovnoškolsku djecu, mjere koje promoviraju ravnopravnost 
žena i muškaraca i zabranu diskriminacije te prilagođenost za osobe s invaliditetom i mjere za strane turiste 
s uputama za odgovorno postupanje s otpadom.

29. 1. 2018. 
Gradovi Varaždinske Toplice i Varaždin zajedno u 
projektu informiranja građana o gospodarenju otpadom

Projekt: Izobrazno-informativne aktivnosti o održivom gospodarenju otpadom. 
Sektor: komunalna infrastruktura.
Vrijednost: 1.200.000,00 kuna.
Stanje: završeno.

Ekologijae
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10. 12. 2018. 
Podzemni kontejneri u POS-u stavljeni u funkciju, 
isprobao ih i gradonačelnik
U ponedjeljak, 10. prosinca 2018. godine, probni podzemni kontejneri za odlaganje otpada u POS naselju 
uz Jalkovečku ulicu stavljeni su u funkciju. Na najkritičnijem mjestu, u Ulici 22. rujna, ispred trgovine 
SPAR, postavljeno je šest baterija podzemnih spremnika, vrijednih ukupno 200.000 kuna, koje proizvodi 
poduzeće Oprema iz Ludbrega.

Stavljajući u funkciju spremnike, gradonačelnik Ivan Čehok je naglasio da je riječ o „pilot-projektu na 
temelju kojeg je potrebno vidjeti način na koji bi se ubuduće mogli proizvoditi i postavljati podzemni 
spremnici i na koji će ih građani koristiti“.

– Podzemni spremnici za stambene zgrade trebali su biti postavljeni do 
1. siječnja 2017. godine, no bivša gradska vlast to nije napravila. Ako 
građani žele ovakav tip spremnika, onda ćemo to morati ili mi ili Čistoća 
platiti. Pretpostavljam da građani ne bi željeli da se njih optereti. Ako 
je tomu tako, onda će se morati opteretiti proračun. Grad je spreman 
u suradnji s ovim tvrtkama iz Varaždina i Ludbrega to postaviti. Ali to 
zahtijeva i strogo pridržavanje pravila odvajanja otpada – istaknuo je 
gradonačelnik.

Podzemni kontejneri su zapremnine 2 kubična metra te su izrađeni po specifikacijama poduzeća Čistoća. 
Osiguravaju maksimalnu sigurnost kod odlaganja i odvoženja otpada. Rok trajanja im je 20 godina, 
napomenuo je Nenad Horvat, voditelj razvoja tvrtke Oprema.
Ako se ovi probni spremnici pokažu prihvatljivim, uskoro u Varaždinu, posebno kod stambenih zgrada, 
možemo očekivati još ovakvih instalacija, o čemu će svoju riječ imati i sami građani, odnosno stanari 
stambenih zgrada.

Postavljeno je šest 
baterija podzemnih 

spremnika, 
vrijednih ukupno 
200.000 kuna
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U proljeće bi se u stambenim kvartovima diljem Varaždina trebali početi postavljati podzemni kontejneri, 
odnosno spremnici za otpad, najavio je to u emisiji VTV-a Varaždin info varaždinski gradonačelnik Ivan Čehok. 
– Do 1. travnja bit će gotov natječaj i onda bi trebalo početi njihovo postavljanje na 18 lokacija, tako da će 
stanari Đureka, POS-a, Banfice i Trakošćanske dobiti nove kontejnere – najavio je gradonačelnik.

Dodao je da je prednost podzemnih kontejnera, u koje će građani odlagati otpad, u tome što više nitko neće 
moći dovoziti otpad pa ga ubacivati u kante za smeće. Napomenuo je i kako smatra „da će se postavljanje 
podzemnih kontejnera odraziti i na već broj parkirališnih mjesta, kojih evidentno nedostaje uz zgrade“.

– Razgovarali smo s građanima višestambenih zgrada u Trakošćanskoj ulici, Zagrebačkoj ulici, POS-u, Đureku 
te Banfici. Svi oni kažu: „Gledajte, sad kad bi se maknuli svi ti kontejneri s parkirališta, mi bismo imali još 
više parkirališnih mjesta.“ Mi u ovom trenutku gubimo oko 25 do 30 parkirališnih mjesta u Gradu Varaždinu 
zbog kontejnera. Dakle, taj projekt podzemnih kontejnera je jedan odličan projekt koji ne znači samo puno 
bolje stanje u prostoru što se tiče parkirališta i zelenih površina nego znači i puno veću urednost. Nama 
dosta tu Romi rade probleme s urednošću, oni jednostavno samo razbacaju stvari i ostave ih oko kontejnera. 
S podzemnim kontejnerima neće biti takvih problema; uredit ćemo stanje u 
prostoru, oni će zauzimati puno manje mjesta, a s vremenom bit će i manji 
računi za stanare. Zašto? Zato što su zapremnine tih kontejnera puno veće, 
tako da Čistoća neće morati ići 135 puta godišnje, nego će možda odvoziti 
100 puta godišnje, pa će, naravno, i cijena nešto pasti – najavio je varaždinski 
gradonačelnik.

Međutim, ukazao je i na to da će građani morati malo promijeniti navike koje 
se odnose na odlaganje otpada. – Kada se ide na podzemne kontejnere, onda 
je važno znati da neće baš svi imati spremnike ispred svog ulaza. Bit će oni 
zajednički za nekoliko zgrada, a mi ćemo ih nastojati tako postaviti da svim 
zgradama to bude dostupno ili da bude jednako udaljeno od ulaza – objasnio 
je Ivan Čehok.

23. 1. 2021.
U varaždinske kvartove u proljeće stižu podzemni 
spremnici za otpad. Gradonačelnik: „Bit će više 
mjesta i za parkiranje!“

EkologijaeEkologija
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23. 1. 2019. 
Umirovljenicima u samačkim domaćinstvima 
omogućeno sufinanciranje računa Čistoće
Umirovljenicima koji žive sami Grad Varaždin sufinancirat će račune koje svakog mjeseca plaćaju gradskoj 
tvrtki Čistoća. Nove socijalne mjere, u sklopu kojih se želi pomoći samačkim umirovljeničkim kućanstvima, 
predstavio je krajem siječnja 2019. godine gradonačelnik Ivan Čehok.

– Ovime Grad pokazuje i potvrđuje da zna prepoznati socijalni trenutak i da ima socijalnu osjetljivost te da, 
u skladu s obzirnošću prema starijim građanima, umirovljenicima koji su samci može donijeti mjeru koja će 
pomoći da se ublaži taj socijalni rascjep i poboljšati standard umirovljenika – istaknuo je gradonačelnik na 
konferenciji za medije. U proračunu Grada Varaždina za 2019. godinu osigurano je 400.000 kuna kojima 
će se sufinancirati mjesečno plaćanje računa Čistoće za sva samačka umirovljenička kućanstva s iznosom 
od 15 kuna po računu. Gradonačelnik je ujedno najavio još jednu mjeru, izmjenu Odluke o dinamici odvoza 
otpada, čime bi se još više pomoglo svim domaćinstvima na području Grada. 

– Na idućoj sjednici Gradskog vijeća predložit ćemo promjenu spomenute odluke te će se tijekom zimskih 
mjeseci smanjiti broj odvoza biootpada za kućanstva u stambenim 
zgradama i uvest ćemo mogućnost da se, nakon provjere, papir i plastika 
u individualnim kućanstvima odvoze svaka tri tjedna. 

Time bi se smanjila cijena za individualna kućanstva, a oni koji imaju 
svoje kompostane, smanjivanjem broja odvoza plastike i papira doći će 
na cijenu koju su plaćali i prije Odluke. Grad Varaždin razmišlja o svojim 
građanima i uz sve ove mjere imat ćemo nižu cijenu u odnosu na ostale 
gradove u Hrvatskoj – naglasio je gradonačelnik.

Za ovu socijalnu 
mjeru u proračunu 
Grada Varaždina 
za 2019. godinu 

osigurano je 
400.000 kuna
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Gradonačelnik Grada Varaždina dr. sc. Ivan Čehok, njegov zamjenik Zlatan Avar, direktor Čistoće Davor 
Skroza i Robert Briški, savjetnik Uprave, u utorak, 28. siječnja, na tematskoj konferenciji za novinare 
iznijeli su neslužbene rezultate selektiranja otpada u Varaždinu te najavili nabavu podzemnih spremnika 
za otpad.
Davor Skroza naglasio je da je Varaždin u 2019. godini bio na „44 % primarne selekcije otpada i s 34 
% manje miješanog komunalnog otpada, te zbog ovih postignutih rezultata ne mora plaćati poticajnu 
naknadu, odnosno penale“. 

– Pohvaljujem sve građane grada Varaždina. Uspjeli smo doći na 44 % smanjenja miješanog komunalnog 
otpada, što je i naša zakonska obveza. To ne bismo mogli napraviti bez suradnje građana jer su oni 
promijenili svoje navike i shvatili da se treba držati tih pravila selektivnog prikupljanja otpada. Zbog toga 
Grad Varaždin neće plaćati penale koje će plaćati jedinice lokalne samouprave koje nisu uspjele doći 
do ovih rezultata. Treba pohvaliti i Čistoću, pa i Grad Varaždin, s obzirom na to da smo mi, bez obzira 
na to kakve bi inače bile navike građana, po Zakonu dužni taj sustav uspostaviti. Kad građani to ne bi 
provodili, morali bismo iz proračuna plaćati skupe penale. Nije dobro to što građani ovim rezultatima nisu 
nagrađeni, jer država ne plaća reciklabilni otpad. Država se obvezala da će plaćati onaj dio otpada koji 
građani razdvoje. Kad to država bude plaćala, a nadam se da će to biti već tijekom ove godine, onda će i 
cijena na računima građana biti manja – rekao je gradonačelnik. Na konferenciji za medije najavljeni su i 
novi spremnici za otpad.

– Grad Varaždin uspio je dobiti i EU projekt od 4.000.000,00 kuna za 
spremnike, od čega 85 % daje Europa, a mi samo 15 %. Konačno su, 
nakon brojnih upita građana, spremnici počeli stizati, no napominjem da je 
dobavljač spremnika Fond za zaštitu okoliša, a ne Grad ili Čistoća – istaknuo 
je Ivan Čehok. Također je napomenuo da se radi i na sustavu podzemnih 
spremnika koji bi se postavljali krajem godine.
– Prvo ide 16 novih zvona za staklo, zatim kontejneri za papir i plastiku, 
a krajem godine, kad budu izdane obveznice, Grad će ići u postavljanje 
pametnih podzemnih spremnika na 17 lokacija. Tako ćemo građanima 
osigurati čisti okoliš – zaključio je gradonačelnik.

28. 1. 2020. 
Varaždin uspio ostvariti propisano smanjenje 
količine otpada i izbjegao penale
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25. 6. 2020. 
Varaždin uz reciklažno dvorište i pretovarnu stanicu 
dobiva sortirnicu otpada
U četvrtak, 25. lipnja 2020. godine, u Gradskoj vijećnici potpisani su Sporazum o korištenju postrojenja i 
Sporazum o sufinanciranju izgradnje i opremanja postrojenja za sortiranje otpada, koji omogućava suradnju 
čak 22 jedinice lokalne samouprave s područja Županije na tom važnom komunalnom i ekološkom projektu.
Nositelj projekta ukupne vrijednosti od gotovo 50,5 milijuna kuna je Grad Varaždin, a voditelj projekta 
Zlatan Avar, zamjenik varaždinskoga gradonačelnika, tom prilikom istaknuo je da će se 29. lipnja službeno 
predati prijava za projekt sortirnice.

– Projekt je pokrenula Čistoća, ali su u međuvremenu promijenjeni uvjeti natječaja, pa su sada prijavitelji 
projekta jedinice lokalne samouprave. Za svaku jedinicu posebno to je neisplativo, pa je logično da idemo 
svi zajedno kako bismo popunili kapacitete reciklabilnog otpada od 7 tisuća tona godišnje. Prema podacima 
Čistoće iz 2019. godine, već sada imamo te potrebne količine otpada koji se može reciklirati. Značaj ovog 
projekta je novi iskorak u gospodarenju otpadom. Uz reciklažno dvorište i pretovarnu stanicu imat ćemo i 
sortirnicu kao dio zelene ekonomije u kojoj prednjačimo – rekao je Zlatan Avar.

Dodao je da su zadovoljeni svi potrebni brojevi koji „govore u prilog zadovoljavanja svih uvjeta koje je kao 
strategiju postavila Republika Hrvatska“. Kako je objasnio Miljenko Ernoić, ravnatelj Razvojne agencije 
Sjever – DAN, Republika Hrvatska se obvezala 2022. godine imati 60 % odvojenoga prikupljenog otpada 
koji se više ne odlaže na odlagališta. Varaždinska sortirnica, kako je predviđeno projektom, sljedećih 30 
godina imat će kapacitet od 7 tisuća tona godišnje ambalažnog otpada prikupljenog od domaćinstava i 
poslovnih subjekata. Ukupna vrijednost projekta iznosi 50.428.000,00 kuna, a očekivani povrat sredstava 
iz fondova Europske unije je visokih 85 %, ili nešto više od 42 milijuna kuna. Sredstva u iznosu 7,5 
milijuna kuna osigurat će jedinice lokalne samouprave koje su pristupile Sporazumu, svaka u odnosu na 
broj stanovnika od ukupno 136.000 žitelja koji prebivaju na tom području. Sortirnica se planira izgraditi 
na lokaciji Motičnjak uz postojeće reciklažno dvorište. 

Projekt: Izgradnja i opremanje postrojenja za sortiranje otpada u Motičnjaku. 
Sektor: komunalna infrastruktura.
Vrijednost: 50.428.000,00 kuna.
Stanje: u tijeku.
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Djelatnici Čistoće postavili su uz višestambene zgrade dio spremnika za odvojeno prikupljanje komunalnog 
otpada. U utorak, 27. listopada 2020. godine, u Grabanicama su s njima bili gradonačelnik Ivan Čehok 
i Davor Skroza, direktor spomenute gradske komunalne tvrtke. Naime, u stambenome naselju Grabanice 
počelo je dijeljenje kontejnera za odlaganje papira i plastike. Sljedeća dva tjedna bit će razmješteno 150 
žutih i plavih kontejnera koji su nabavljeni sredstvima iz Europske unije.

– Ovo su dodatni spremnici prema onome što je Fond izračunao temeljem naših podataka što bi trebalo 
građanima Varaždina. Zahvaljujući europskim novcima, mi smo uspjeli doći do toga. Da nismo prijavili 
projekt i dobili novac iz Europe, građani bi sami to morali platiti – rekao je gradonačelnik.
I dodao:
– Zbog umješnosti Grada Varaždina i Čistoće uspjeli smo to osigurati našim građanima. Građane treba 
upozoriti da čuvaju svoje kontejnere, jer ondje gdje nisu osigurani ima dosta rasipanja otpada i nečistoće. 
Pozivam sve građane i upravitelje zgrada da o tome povedu računa – zaključio je gradonačelnik. 

Podsjećamo, Grad Varaždin prijavio se na Javni poziv Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost 
te 2019. godine potpisao ugovor vrijedan 3.710.157,10 kuna za nabavu 18.024 komada spremnika za 
odvojeno prikupljanje komunalnog otpada: 14.800 komada zapremine su 120 l (2000 papir, 12.000 
plastika i 800 biootpad), 2450 komada zapremine 240 l (500 papir, 1750 plastika i 200 biootpad), 
608 zapremine 360 l (108 papir, 500 plastika), 150 zapremine 1100 l (50 papir, 100 plastika) te još 16 
komada zapremine 2500 l (staklo).

27. 10. 2020. 
Dodatni kontejneri za papir i plastiku nabavljeni su 
europskim novcem kako građani ne bi morali plaćati 
sami

Ekologijae
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Projekt: Nabava 18.024 komada spremnika za odvojeno prikupljanje komu-
nalnog otpada. 
Sektor: komunalna infrastruktura.
Vrijednost: 3.710.157,10 kuna.
Stanje: završeno.

Sredstva za nabavu spremnika osiguralo je Ministarstvo zaštite okoliša i energetike kroz Operativni 
program „Konkurentnost i kohezija“ tako da se 85 % investicije, odnosno 3.153.648,83 kune, sufinancira 
iz europskog fonda, a 15 % do 556.526,27 kuna osigurava Grad Varaždin. Zasad je Gradu Varaždinu 
isporučeno i u vlasništvo preneseno 150 komada spremnika od 1100 l i 16 spremnika od 2500 litara. 
Ovih dana dijele se spremnici od 1100 l, dok su spremnici za staklo od 2500 l već postavljeni. 

Preostali dio spremnika bit će podijeljen nakon okončanja postupka javne nabave, koji vodi Fond, odnosno 
nakon predaje spremnika Gradu Varaždinu. Svrha nabave spremnika za odvojeno prikupljanje otpada iz 
komunalnog otpada je omogućiti korisnicima javnih usluga da na mjestu nastanka („kućnom pragu“) 
odvajaju otpad radi povećanja postotka odvojeno prikupljenoga reciklabilnog otpada, smanjenja udjela 
biorazgradivoga komunalnog otpada u otpadu koji se odlaže na odlagalištu i samom smanjenju količina 
miješanoga komunalnog otpada, sukladno obvezama propisanima Zakonom o održivom gospodarenju 
otpadom i ciljevima iz Plana gospodarenja otpadom Republike Hrvatske 2017. – 2022.     
 
– Ovim putem još jednom zahvaljujemo svim građanima s područja Grada Varaždina koji koriste javne 
usluge prikupljanja komunalnog otpada na dosad postignutim odličnim rezultatima u odvajanju otpada na 
kućnom pragu. Uvjereni smo da će ova, ali i sve buduće nadogradnje postojećeg sustava gospodarenja 
otpadom rezultirati ispunjenjem propisanih ciljeva – poručio je Davor Skroza.   
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4. 12. 2020. 
Čak 30 milijuna kuna iz EU fonda za sortirnicu 
kao najljepši poklon uz Dan Grada Varaždina
Grad Varaždin, zajedno s još 19 drugih gradova i općina, uspješno je završio i treću fazu prijave sortirnice 
za dobivanje sredstava iz EU fonda.

Projekt „Izgradnja i opremanje postrojenja za sortiranje odvojeno prikupljenog otpadnog papira, kartona, 
metala i drugih materijala – sortirnica“ prošao je 3. fazu postupka dodjele i spreman je za završnu fazu, 
odnosno popisivanje ugovora o dodjeli sredstava.

– I ovo pokazuje odličnu organizaciju kako Grada i naših partnera iz općina 
i gradova, tako i naše tvrtke Čistoća. Premda je riječ o iznimno važnim 
postrojenjima, malo je gradova u Hrvatskoj bilo spremno za prijavu, a 
nekima koji su se prijavili odbijene su prijave. Sortirnica je bitan dio 
cjelokupne strategije gospodarenja otpadom. S izgradnjom sortirnice bit će 
moguće smanjiti troškove ukupnog zbrinjavanja otpada, uspostavit će se 
nova tehnologija i zaposliti ljudi. Zahvaljujem svim kolegama načelnicima i 
gradonačelnicima na suradnji, ovo je pravi put za zajednički nastup, umjesto 
logike „svatko za sebe do granice svoje općine“. Ovim projektom ponovno 
potvrđujemo da smo po ukupnoj količini EU novca daleko najuspješniji u 
Hrvatskoj jer prijavitelj nije samo Grad nego i gradske tvrtke, ustanove, 
udruge i agencija. 

Ekologija
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Svi ti projekti koji idu preko Grada i gradskih tvrtki i ustanova iznose više od milijardu kuna. Ovaj projekt 
je važan jer je riječ o gospodarskoj djelatnosti, osobito u gospodarenju otpadom. Čestitke svima! – rekao je 
gradonačelnik dr. sc. Ivan Čehok.
Grad Varaždin je 29. lipnja 2020. godine na Otvoreni poziv na dostavu projektnih prijedloga „Izgradnja 
i/ili opremanje postrojenja za sortiranje odvojeno prikupljenog otpadnog papira, kartona, metala i drugih 
materijala“ (Referentni broj KK.06.3.1.12.) prijavio projekt izgradnje sortirnice na lokaciji Motičnjak. 

Predmet projekta je izgradnja i opremanje postrojenja za sortiranje odvojeno prikupljenog otpada u Varaždinu 
kapaciteta do 7000 tona godišnje u jednoj smjeni, u kojem će se odvojeno prikupljeni otpadni papir, 
staklo, plastika, metal, tekstil i ostali materijali pripremati za ponovnu uporabu i recikliranje. Navedeno 
će doprinijeti unapređenju sustava gospodarenja otpadom kroz povećanje stope uporabe i recikliranja 
odvojeno prikupljenog otpada te smanjenju količine otpada koji se odlaže na odlagalište na području 20 
jedinica lokalne samouprave u Varaždinskoj županiji koje će sortirnicu zajednički koristiti. Time ovaj projekt 
predstavlja važan iskorak u razvoju tzv. bezdeponijskoga koncepta sustava gospodarenja otpadom.

Prijavitelj projekta je Grad Varaždin, koji je s još 19 jedinica lokalne samouprave na području Varaždinske 
županije (gradovi Ivanec i Lepoglava te općine Bednja, Beretinec, Cestica, Donja Voća, Jalžabet, Klenovnik, 
Mali Bukovec, Maruševec, Petrijanec, Sračinec, Sveti Đurđ, Sveti Ilija, Trnovec Bartolovečki, Veliki Bukovec, 
Vidovec, Vinica i Visoko) potpisao Sporazum o izgradnji i opremanju te Sporazum o zajedničkom korištenju 
postrojenja za sortiranje odvojeno prikupljenog komunalnog otpada. Na tom području živi ukupno 128.105 
stanovnika, kojima će se ovime značajno podići standard i kvaliteta gospodarenja otpada.
Ukupna vrijednost prihvatljivih troškova projektnog prijedloga iznosi 35.753.806,01 kunu, a projekt je 
ostvario i najviši dopušteni iznos bespovratnih sredstava koji može biti dodijeljen (maksimalnih 85 %), 
odnosno, potpora iz EU fonda iznosi 30.390.735,10 kuna.
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Grad Varaždin i Udruga OACM (Ocean Alliance Conservation Member) uz Dan planeta Zemlje, 22. travnja, 
organiziraju otvorenje putujuće izložbe „Plastic Sea Turtle“. 

Gradonačelnik Grada Varaždina dr. sc. Ivan Čehok i njegova zamjenica 
Sandra Malenica su u razgovoru s Tenom Radović, direktoricom 
integracija globalne mreže promocije zaštite okoliša, dali punu podršku 
tom jedinstvenom projektu. Bit će predstavljen u Varaždinu kao 
prvom gradu u Hrvatskoj, a riječ je o velikoj skulpturi morske kornjače 
napravljene od plastičnog i drugog smeća izvađenog iz mora. Napravit 
će je studenti Akademije likovnih umjetnosti u Zagrebu pod vodstvom 
umjetnice Manuele Pauk. Cilj projekta je edukacija građana o problemu 
zagađenja plastikom i njegova utjecaja na bioraznolikost u moru i ljudski 
organizam. O tome će više informacija zainteresiranim građanima dati 
doc. dr. sc. Lovorka Gotal Dmitrović sa Sveučilišta Sjever.

Dodajmo da Udruga OACM djeluje u Hrvatskoj provodeći različite 
aktivnosti usmjerene očuvanju oceana, mora rijeka i jezera od zagađenja 
plastikom.

9. 2. 2021. 
Varaždin prvi hrvatski grad u kampanji zaštite voda 
od plastičnog otpada
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31. 1. 2020. 
Besplatni savjeti za energetsku obnovu kuća i 
višestambenih zgrada
U petak, 31. siječnja 2021. godine, zamjenik gradonačelnika Zlatan Avar prisustvovao je konferenciji 
za novinare na kojoj je bilo riječi o novom projektu vezanom uz natječaj za energetsku obnovu kuća i 
višestambenih zgrada.
Natječaj će raspisati Fond za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost u vrijednosti od 142 milijuna kuna, 
a u Varaždinu će gradska tvrtka Regionalna energetska agencija Sjever građanima zainteresiranima za 
prijavu na natječaj pružati besplatnu tehničku podršku. Uz predstavnike Grada Varaždina i Razvojne 
agencije Sjever – DAN, konferenciji su prisustvovali predstavnici Regionalne energetske agencije Sjever, 
ravnatelj Ivan Šimić te Damir Mandić, voditelj varaždinskog ureda i voditelj projekta, koji će građanima 
Varaždina od 6. veljače 2020. godine pružati besplatne savjete.

– Ovo je nastavak proaktivne politike Grada Varaždina. Ne čekamo da 
se neki fond otvori i da nešto tek krene i da tada počnemo razmišljati 
što i kako. Prvi od takvih projekata su bili mikrosolari i tu se pokazao 
velik interes građana. Već smo održali sastanak sa svim upraviteljima 
zgrada, na kojem smo ih informirali o tome što će dobiti od Grada, 
odnosno gradskih tvrtki REA Sjever i Sjever – DAN. REA Sjever imat će 
svoj izdvojeni ured za sve građane u Varaždinu, a upravitelji zgrada bit 
će im prvi klijenti. Sve te usluge za građane će biti besplatne, stoga ih 
pozivamo da se jave i prijave na natječaj Fonda. Bitno je naglasiti da 
su Varaždinci bili prvi, s najviše prijava za mikrosolare, i povukli smo 
dosta sredstava. Isto to očekujem i s ovim projektom. Radimo puno s 
građanima i za građane, informiramo ih i putem medija obavještavamo kad imamo sve gotove informacije. 
Potičemo ih da se obrate stručnjacima u našim agencijama, gdje će dobiti odgovore na sva pitanja, a na 
kraju i sufinanciranje – rekao je zamjenik gradonačelnika.
Prema riječima Damira Mandića, očekuje se da će natječaj Fonda biti objavljen krajem ožujka.
– Imamo dva područja koja se provlače kroz energetsku obnovu. Prvo se odnosi na sve građane, a drugo 
na socijalno najugroženije građane. Naša tehnička podrška počinje od samog starta, od upoznavanja 
građana s uvjetima javnog poziva, odnosno što im je sve potrebno, što trebaju osigurati od dokumentacije. 
Savjetovat ćemo građane kod odabira energetskog certifikatora, koji mora izraditi izvješće i izdati certifikat, 
a pružat ćemo pomoć i u vidu same prijave na natječaj – rekao je Mandić.  
Ured u Varaždinu nalazi se na adresi Trg bana Josipa Jelačića 17, u prizemlju, prva vrata desno, a radno 
vrijeme je utorkom i četvrtkom od 9 do 12 sati te od 15 do 17 sati.

Fond za zaštitu 
okoliša i energetsku 

učinkovitost 
raspisat će natječaj 

u vrijednosti od 
142 milijuna kuna
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Po uzoru na Beč i neke druge europske gradove, Grad Varaždin pokrenuo je inicijativu za sadnju javnog 
voćnjaka u kojem će svatko moći besplatno brati voće, ali ne za preprodaju, već isključivo za osobne 
potrebe. Varaždinski gradonačelnik Ivan Čehok je na javnoj sjednici kolegija u utorak, 25. veljače 2020. 
godine, najavio sadnju prvoga takvoga javnog voćnjaka. Gradonačelnik je uz Alena Runca, direktora 
Parkova, govorio o tome da će voćnjak posaditi na istočnom dijelu vodocrpilišta, sa zapadne strane 
varaždinskoga groblja. Prema riječima gradonačelnika Čehoka, vlasnik zemljišta, tvrtka Varkom, dat će 
zemljište na raspolaganje Gradu Varaždinu, a sadnja će se realizirati u suradnji s komunalnom tvrtkom 
Parkovi, čiji će stručnjaci odrediti vrste voćaka. 

Građani Varaždina će voćnjak moći koristiti kao javno dobro, po uzoru na Beč i skandinavske zemlje, te 
će u njemu sami brati i jesti voće potpuno besplatno. U voćnjaku će se najvjerojatnije posaditi sadnice 
bobičastog voća poput malina, borovnica, kupina, jagoda i nižih jabuka, a sa sadnjom se počinje već ovog 
proljeća. Također, na kolegiju je najavljeno da se kroz tjedan dana kreće sa sadnjom drvoreda na svim 
lokacijama na kojima Parkovi od Grada Varaždina dobiju dozvolu.

Kolegiju je prisustvovao i direktor Gradske tržnice Predrag Ciglar, koji je novinare informirao o raspisivanju 
Javnog poziva za dodjelu subvencija zakupa. Grad i ove godine subvencionira svim proizvođačima s 
područja Grada Varaždina zakup sa 100 kuna mjesečno. Gradska tržnica s 40 % subvencionira najam 
klupa na tržnici kroz četiri zimska mjeseca, a obrtnicima i udrugama subvencionira najam poslovnih 
prostora s 30 % kroz dva mjeseca. 

– To je velika pomoć svim poljoprivrednim proizvođačima, svima onima koji donose i prodaju hranu i 
namirnice na našoj tržnici. Pozivam i načelnike okolnih općina da subvencioniraju svojim građanima koji 
su poljoprivredni proizvođači najam klupa kako bi i oni mogli dobiti nekoliko mjeseci besplatan najam – 
rekao je gradonačelnik.
Novost za stanovnike POS naselja je otvorenje natkrivene mini tržnice, koja će na početku okupiti 12 
zakupaca, a radila bi tri ili četiri dana u tjednu, i to do 17 ili 18 sati. Gradonačelnik je istaknuo da će radno 
vrijeme tržnice biti prilagođeno građanima.

– Do ljeta bismo mogli imati tržnicu u POS naselju. Radit će duže, u popodnevnim satima, kako bi ljudi 
koji rade ujutro mogli kupiti namirnice nakon radnog vremena – zaključio je Ivan Čehok. Dodajmo da su u 
tijeku Javni natječaj za prikupljanje zahtjeva za kupnju stanova građenih po Programu društveno poticanje 
stanogradnje i Javni natječaj za prikupljanje zahtjeva za dodjelu u najam stanova u vlasništvu ili pod 
upravljanjem Grada Varaždina. Informacija važna za suvlasnike stambenih zgrada je da će Grad Varaždin 
preuzeti provođenje deratizacije, dezinfekcije i dezinsekcije u stambenim zgradama, čime stanari više 
neće morati plaćati deratizaciju iz svojih pričuva, a Grad će imati kontrolu nad ravnomjernom uslugom 
provođenja deratizacije na svom području. 
Štoviše, Grad će i ove godine financirati Školu u prirodi učenicima slabijega 
imovinskog stanja u Dječjem odmaralištu „Varaždin“ na Rabu. Prijavilo se 
14 učenika, a Grad će za to izdvojiti više od 17.000 kuna. Također, drugu 
godinu zaredom, za 2303 umirovljenika s mirovinom do 2000 kuna, 346 
osoba s osobnom invalidninom i 48 osoba koje imaju status nezaposlenih 
osoba s invaliditetom Grad će osigurati uskrsnice u iznosu od 150 kuna.

25. 2. 2020.
Grad pokreće inicijativu sadnje javnih voćnjaka, 
najavljeno i otvorenje mini tržnice u POS-u 
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16. 4. 2019. 
Novi drvoredi u Jalkovečkoj i Ulici Vilka Novaka

Gradonačelnik Ivan Čehok uz direktora Parkova Alena Runca i pročelnika Upravnog odjela za komunalne 
poslove, urbanizam i zaštitu okoliša Roberta Krajcera održao je konferenciju za novinare u Jalkovečkoj 
ulici povodom sadnje novih drvoreda. Sadnja drvoreda počela je u utorak, 16. travnja 2019. godine, u 
Jalkovečkoj, a nastavlja se u Ulici Vilka Novaka.

Gradonačelnik je istaknuo da je danas zbog ogoljivanja i sječe šuma te zbog biološke ravnoteže važno saditi 
što je više moguće drveća.

– Sada sadimo 110 stabala, a namjera nam je da u iduće dvije godine 
posadimo još 1000 stabala po gradu Varaždinu. Varaždin zbog svoje 
prirodne i povijesne ljepote, kamena, ornamentike, ulica i aleja koje ima 
doista zaslužuje da u svakoj ulici ima i po jedan drvored. Počeli smo s 
Jalkovečkom, odnosno s dijelom uz samu Zonu, nastavit ćemo u Ulici 
Vilka Novaka te, u suradnji sa stručnjacima iz Parkova, Varaždin pretvoriti 
u grad zelenila. U ovom trenutku smo ovdje okruženi trima gradilištima 
te je to još jedan poticaj da ovo područje ozelenimo kako bi bilo ljepše 
i našim investitorima, odnosno  poduzetnicima i onima koji dolaze kao 
gosti, kako bi se ugodno osjećali u Varaždinu – istaknuo je gradonačelnik.

„Sada sadimo 
110 stabala, a 

namjera nam je da 
u iduće dvije godine 
posadimo još 1000 

stabala.“ 
Dr. sc. Ivan Čehok
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Akcija sadnje stabala, koja je započela s Jalkovečkom ulicom i Ulicom Vilka Novaka, nastavljena je i u 
varaždinskom kvartu Grabanice. U ovome naselju je gradonačelnik Ivan Čehok s djelatnicima gradske 
tvrtke Parkovi zasadio nova stabla kako bi se zazelenio i taj dio grada.

Kao što je gradonačelnik već najavio, u iduće dvije godine planira se posaditi 1000 novih stabala na 
gradskom području. Cilj je da se Varaždin opet pretvori u grad zelenila i parkova.

23. 4. 2019.
Nastavak sadnje stabala po Varaždinu

Ekologijae
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12. 11. 2019. 
Gradonačelnik ispunio obećanje 
– u Biškupcu posađena stabla javora
U utorak, 12. studenoga 2019. godine, gradonačelnik Ivan Čehok 
prisustvovao je sadnji drveća na uglu Gospodarske ulice i Trga Ivana 
Perkovca u Biškupcu.

Time je ispunio svoje obećanje građanima da će se, na lokaciji gdje su 
zbog potrebe uređenja raskrižja srušene platane, posaditi nova stabla. 
Djelatnici Parkova su zajedno s gradonačelnikom posadili devet stabala 
javora.

– Za svako srušeno drvo, jer ovdje smo morali srušiti tri platane zbog toga 
što nije bilo mjesta za novo raskrižje i rotor, naša je namjera posaditi tri 
nova. Dakle, ovdje ćemo umjesto tri srušene platane posaditi devet novih stabala, a cilj nam je da u cijelom 
gradu u tri godine posadimo 1000 stabala. Počeli smo s akcijom kolektivne sadnje drveća „Posadi drvo, ne 
budi panj“, no i nakon završetka te akcije mi sadimo dalje, kako ovdje, tako i na drugim lokacijama diljem 
grada, a osobito ondje gdje uređujemo dječja i sportska igrališta. 

Namjera nam je napraviti novo sportsko igralište, kakvo dosad uopće nije postojalo u Grabanicama, a uz 
njega ćemo posaditi i drvored. To samo pokazuje da, s obzirom na pritužbe građana na rušenje platana, 
koje je bilo neizbježno, Grad Varaždin itekako razmišlja o novoj sadnji, i to trostruko više stabala – poručio 
je gradonačelnik.

Grabanice će dobiti 
sportsko igralište jer 
ga dosad ondje nije 
bilo, a uz njega će 
Parkovi posaditi i 

drvored
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Novi drvored, u sklopu projekta sadnje 1000 stabala, posađen je tijekom prosinca 2020. godine i na 
prostoru između objekta Dječjeg vrtića Varaždin i zgrada u Trakošćanskoj ulici.  
– Sukladno zahtjevima građana i prema njihovim željama, posađena su stabla već na nekoliko lokacija. 
Ovdje su se stanari iz okolnih zgrada javili osobito zbog toga što je nekad davno postojao projekt da se 
dio ove zelene površine pretvori u parkiralište. Ovom sadnjom željeli smo naglasiti da Gradu ne pada na 
pamet pretvarati zelene površine u parkirališta. Posađeno je deset novih lipa, bit će postavljene klupice i 
stol da ljudi mogu sjesti i družiti se ljeti, a sa sadnjom nastavljamo na drugim lokacijama. Iduće lokacije 
su u Gornjem Kućanu. Ako to bude moguće, posadit ćemo i više od 1000 stabala, da Varaždin bude 
pun zelenila, parkova, drvoreda. Tražimo mogućnost da se stabla posade i uz najveće prometnice i 
najprometnije površine u gradu, istočnu obilaznicu, cestu prema Jalkovcu i drugdje. Akcija ozelenjivanja 
Varaždina ide dalje – rezolutan je gradonačelnik.

Građani se sa svojim prijedlozima za lokacije drvoreda mogu javiti u Grad Varaždin ili u gradsku tvrtku 
Parkovi. Gradonačelnik je također objavio da je već posađen i prvi gradski javni voćnjak.
– Varkom sad na tom mjestu radi malu kućicu, ali većina voćaka već je posađena, tako da ćemo već na 
proljeće imati otvaranje tog vrta, odnosno javnog voćnjaka u kojem će građani sami moći sebi nabrati 
voće – rekao je Ivan Čehok.

Na njega se nadovezao Alen Runac, direktor Parkova, pohvalivši 
svoje djelatnike. 
– Vrijedni djelatnici Parkova i dalje sade. Vremenski uvjeti su 
nam omogućili da možemo nastaviti sadnju diljem grada. Danas 
smo završili sadnju na Grabanicama i već započeli saditi ovdje, 
a nastavljamo u Gornjem Kućanu. Zahvaljujem našim djelatnicima 
koji po svim vremenskim uvjetima daju sve od sebe da doprinesemo 
ljepšem izgledu Varaždina. Nastavljamo još iduća dva tjedna, 
a zatim s novim aktivnostima počinjemo nakon Nove godine – 
zaključio je Alen Runac.

15. 12. 2020.
Posađeni novi drvoredi kod Dječjeg vrtića Varaždin i 
zgrada u Trakošćanskoj ulici
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22. 12. 2020. 
Gradske tvrtke ne staju s poslom, pa niknuo novi 
drvored i u Gornjem Kućanu

Uz dječje i nogometno igralište NK Udarnik u Gornjem Kućanu djelatnici Parkova zasadili su novi drvored. 
Radnike su u utorak, 22. prosinca 2020. godine, posjetili predstavnici Grada Varaždina i saborski zastupnik 
Damir Habijan, a gradonačelnik je tom prilikom izjavio da to nisu jedine komunalne aktivnosti u gradu. 

– Vrijeme nas služi, pa Grad, sve gradske službe i tvrtke rade kao i 
ljeti. Nešto možda malo manje s obzirom na pandemiju, ali ovdje se 
sadi, a Varkom, Termoplin i Čistoća također nisu stali s poslovima. 
Ovo je zadnja ovogodišnja sadnja 30 stabala. Ovdje je riječ o jednom 
prekrasnom sportsko-rekreacijskom parku u Kućanu Gornjem. Dječje 
igralište uredili smo europskim novcem, a uredit ćemo i igralište za 
kategoriju malih nogometaša. Cijeli kompleks uokvirit će se prekrasnim 
drvoredom – najavio je Ivan Čehok.

Dodao je da se u Gradu ne razmišlja samo o ozelenjivanju grada nego i o uređenju prigradskih naselja. 
Najavio je sadnju novih drvoreda, već početkom sljedeće godine šezdesetak stabala u Harambašićevoj 
ulici, te zaključio da će „ostvariti obećanje o sadnji 1000 stabala i prije zadanog roka od tri godine“. 
Zajedno s direktorom Parkova Alenom Runcem pozvao je još jednom građane da sami predlože gdje treba 
i gdje žele da se posade stabla.

U Gradu se ne 
razmišlja samo o 

ozelenjivanju grada 
nego i o uređenju 

prigradskih naselja
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Zamjenik varaždinskoga gradonačelnika Zlatan Avar i generalni direktor Hrvatskih voda Zoran Đuroković 
potpisali su u ponedjeljak, 9. rujna 2019. godine, ugovor za izradu projektne dokumentacije uređenja 
korita i obale Plitvice te biciklističke staze dužine 5,5 kilometara od Nedeljanca do Zagrebačke ulice. 
Ukupna vrijednost projektiranja iznosi 450.000 kuna, a Hrvatske vode financiraju 90 % troškova.

Na prigodnoj konferenciji za medije bilo je riječi i o dogradnji i rekonstrukciji 
postojećeg uređaja za pročišćavanje otpadnih voda. Uz zamjenika 
gradonačelnika Zlatana Avara i predsjednika Gradskog vijeća Damira 
Habijana, prisustvovali su joj ministar zaštite okoliša i energetike Tomislav 
Ćorić, saborski zastupnici Anđelko Stričak i Josip Križanić, predsjednik 
Županijske skupštine Varaždinske županije Alen Runac, generalni direktor 
Hrvatskih voda Zoran Đuroković, direktor Varkoma Željko Bunić, direktor 
Vodnogospodarskog odjela za Muru i gornju Dravu Danijel Bunić i direktor 
HEP ODS Elektre Varaždin Zdenko Đula. Vrijednost spomenutih radova na 
pročistaču iznosi 203 milijuna kuna.

– Uređenje biciklističke staze uz rijeku Plitvicu najavili smo još 2017. godine, idejni projekt je napravljen, 
sad slijedi izvedba. Hrvatske vode će projekt financirati s 90 %, a Grad s 10 %. To će biti lijepa rekreacijska 
staza za sve šetače i bicikliste. Nadam se da će do 2021. godine cijeli projekt biti kompletno završen. 
Potpisivanje ugovora vezano uz uređaj za pročišćavanje otpadnih voda Varaždinci već dugo čekaju. 

Nova tehnologija, novi pročistač, koji bi trebao riješiti one goruće probleme kao što su neugodni mirisi, 
primjerice na Aquacityju, koji su posljedica pročišćavanja otpadnih voda. Nadamo se da će sa završetkom 
ovog projekta i s novim pročistačem otpadnih voda nove generacije ti mirisi biti eliminirani. Apeliram na 
poslovne subjekte koji posluju na području Grada Varaždina, i koji će se morati isto tako bolje pridržavati 
zakonskih normi, da to i učine, jer 2022. godine, ako se i oni ne prilagode, neće biti za njih povratka – 
poručio je zamjenik gradonačelnika Zlatan Avar.

9. 9. 2019. 
Potpisan ugovor za uređenje korita i obale rijeke 
Plitvice te biciklističku stazu
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Ekologija

Po uzoru na Beč i neke druge europske gradove, Grad Varaždin zasadio je javni voćnjak u kojem će svatko 
moći besplatno brati voće, ali ne za preprodaju, već isključivo za osobne potrebe. Ta je inicijativa realizirana 
u Hallerovoj aleji iza groblja prema Novoj Vesi u Varaždinu, odnosno na istočnom rubu vodocrpilišta.

Sveukupno je zasađeno 78 grmova bobičastog voća kupina i malina, te 289 stablo jabuka i krušaka.
Specifikacija sadnica:
 • 200 stabala jabuka (sorte Priscila, Liberty, Zlatni delišes)
 • 89 stabala kruški (sorta Williams)
 • 30 grmova kupina
 • 48 grmova malina
Površina javnog voćnjaka iznosi 6.400 metara kvadratnih.

Voćnjak je geometrijski uređen u krugovima koji se šire, s centralnim mjestom u sredini voćnjaka na kojem 
će biti postavljeno stablo od metala u kreaciji varaždinskog umjetnika Nikole Vudraga.

Projekt je realizirao VARKOM d.d. u suradnji s Gradom Varaždinom a ukupna vrijednost ulaganja u javni 
voćnjak je oko 90.000 kuna, a uključuje izgradnju panel ograde duljine 160 metara i visine dva metra 
kako bi se spriječio pristup stadu jelena, elektroinstalacije, betoniranje središnjeg kruga, sadnice te sav 
ostali pribor za sadnju. Građani će prve plodove bobičastog voća moći ubrati već ove godine dok će jabuke 
i kruške morati ipak pričekati, no 2022. godine, kada VARKOM d.d. slavi 60 godina postojanja očekuju 
se prvi plodovi.

2. 4. 2021. 
Varaždin zasadio javni voćnjak veličine 6400 
metara kvadratnih  

e
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